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Letošní 49. ročník ČEZ Jizerské 50 je zdárně u konce. Diváci i závodníci si díky počasí užili
jeho netradiční průběh, kdy hlavní závod startoval v několika vlnách i dnech. Kořením klání
byli i dílčí závody, kdy na trať desetikilometrového závodu vyrazil i hejtman Libereckého
kraje Martin Půta.

„Jsem rád, že je Liberecký kraj hrdým partnerem Jizerské padesátky. Tento závod je nejlepší
propagací Jizerských hor, jaká může být,“ řekl Martin Půta.

První závody odstartovaly už v pátek 8. ledna, kdy se na trasu Mini Jizerské Pojišťovny VZP
vypravili nejmenší závodníci, odpoledne se odehrál Nyč sport sprint a večer ovládli Bedřichov
historičtí lyžníci. Hlavním kláním dne byla Volkswagen Jizerská 30, která se oproti jiným
ročníkům jela kvůli nedostatku sněhu klasickou technikou. Třicítku ovládl Aleš Razým.

Sobotní program patřil rovněž několika závodům. Hervis Jizerská 25 patřila lyžaři Jiřímu
Ročárkovi, který vrátil páteční porážku právě Razýmovi. ČT Jizerská 10 přivítala na trati
závodníky všech věkových kategorií, mezi nimiž vyrazil do stopy i hejtman Martin Půta. „Na
běžkách jsem stál po třech letech.  Čas v cíli není podstatný, dal jsem si za cíl dojet a užít si to. Byl to
skvělý zážitek,“ okomentoval hejtman závod. Do finiše nakonec dorazil za méně než jednu
hodinu. Oblíbený je také sobotní štafetový závod Jizerská firemní RAUL, kde se na start letos
postavilo 59 týmů.

Hlavní Jizerská 50 byla letos mimořádná. Závodníky čekaly oproti jedné dlouhé trati Jizerkami
krátké okruhy a vyjížděli do nich v průběhu všech tří dnů. Elitní běžci vyrazili do stopy v neděli
10. ledna ráno. Závod jednoznačně vyhrál Nor Petter Eliassen, mezi ženami byla nejrychlejší
Švédka Britta Johanssonová-Norgrenová. Nejrychlejším českým závodníkem se stal Standa
Řezáč, českou ženou Kateřina Smutná.

„Závody byly letos sice trochu jiné, ale divácky určitě mnohem zajímavější, když jsme viděli lyžaři



několikrát za sebou na stadionu a mohli je povzbuzovat. Rozhodně se pořadatelům podařilo
problémy s počasím skvěle vyřešit,“ řekla na adresu letošního ročníku jedna z návštěvnic, Hana
Poláková. Diváci měli letos poprvé také možnost sledovat dění na stadionu z tribuny, která byla
při elitním závodě zaplněná do posledního místa.

 


